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 Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy  

 
Nr  10 /2007  w dniu 20 kwietnia  2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 17.45 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Nieobecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Obecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik  
Obecny 

8. Marceli Marzyński  
Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Tomasz Bociański 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Barbara Górna   /Kierownik Biura Spraw Obywatelskich i Zdrowia Starostwa Powiatowego/  

2. Danuta Królczyk /Skarbnik Powiatu/  

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na sesję. 

3. Podsumowanie pracy Komisji za I kwartał 2007 r. 

4. Zakończenie posiedzenia Komisji.  

 

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
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3.SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła Irena 
Wojewódzka-Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych 
było 7 członków Komisji Zdrowia oraz dwóch gości. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu /załącznik nr 1/. Przewodnicząca rozpoczynając posiedzenie zapytała na wstępie 
Starostę o sytuację w Wapnie /wtorek 17 kwietnia 2007 – w Wapnie nastąpiło osunięcie się 
ziemi na niewielkim obszarze w pobliżu kopalni soli w miejscu wyrobiska gipsu/. 
Starosta poinformował o powołanie zespołu kryzysowego zajmującego się tą sprawą. 
Szefem zespołu, został obecny na miejscu zawału Wojewoda Wielkopolski. Oprócz służb 
policji, straży pożarnej obecny był także  geolog okręgowy. Starosta wraz z zespołem 
uczestniczył w wizytacji miejsca zaraz po ujawnieniu zawa łu. 
Powiedział, że osuniecie gruntu nastąpiło na obszarze 25 metrów x  15 metrów,                       
a głębokość do zwierciadła wody wynosi około 8-9 metrów. Poniżej zwierciadła wody 
dziura ma około 15 głębokości.  Są dwie hipotezy powstania tego lokalnego zawa łu:  

• powstanie kawerny – ruch wody słodkiej mógł spowodować podmycie pewnej 
części solnej przestrzeni na jednym z podziemnych wyrobisk i osunięcie ziemi 
powyżej; 

• zawalenie się wyrobiska po gipsie – wyschnięcie czapy gipsowej blisko 
powierzchni ziemi w okresie bezdeszczowym i osunięcie się gruntu w czasie 
wysokiego poziomu wód gruntowych. 

Dokonywane badania na głębokości 300 metrów wskazywały  do tej pory na brak ruchu 
wód podziemnych. Woda podziemna jest wysycona solą – 400 gramów na litr, więc nie ma 
przesłanek do tego by określać, iż istnieje zagrożenie ze strony wody słodkiej.  
Bardziej prawdopodobna jest druga hipoteza  - gdyż grunt jest popękany, cały czas 
następuje wymywanie przez wody gruntowe i ługowanie czapy gipsowej. Czapa ta ma 
różną grubość. Starosta uważa, że sytuacja jest niepokojąca, ale ma nadzieje, że to tylko 
lokalne zawalenie w gipsach. Zagrożenia dla mieszkańców na tą chwilę nie ma. Oprócz 10 
reperów, sprowadzeni do Wapna geodeci ustawili dodatkowe punkty badawcze, które b ędą 
analizować osiadanie gruntu przez najbliższe 2 tygodnie. Według starosty 
najbezpieczniejszym miejscem jest bezpośrednia sąsiedztwo  kopalni, a  
najniebezpieczniejszym miejscem jest miejsce wybierania gipsu – tzw. gipsiak. Według 
starosty Powiat Wągrowiecki jest przygotowany na najgorszy scenariusz – ewakuację 
ludności.  
O godzinie 16.25 przybył wicestarosta T.Kranc. 
 

2. Omówienie materiałów na sesję. 

• Informacja o działaniach powiatu w zakresie promocji zdrowia oraz dostępności do 
świadczeń specjalistycznych.  

 
Informacje dotyczące działań powiatu w zakresie promocji zdrowia oraz dostępności do 

świadczeń specjalistycznych przedstawiła Barbara Górna. Omówi ła ona programy 
prozdrowotne zrealizowane w 2006 roku przez Biuro praw Obywatelskich i Zdrowia. Plan 
realizacji programów profilaktycznych za łożonych w 2007 roku, czas oczekiwania na wizytę 
do lekarzy specjalistów  oraz aktualny wykaz podmiotów świadczących usługi medyczne na 
terenie Powiatu Wągrowieckiego z uwzględnieniem podstawowej opieki medycznej, 
stomatologii i opieki specjalistycznej. Materia ły omówione przez B.Górną stanowią 
załącznik do protokołu /załącznik nr 2/. 
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Programy wykonane w ubiegłym roku zostały ocenione przez panią Kierownik B. Górną 
jako zadawalające, a zapotrzebowanie w 2007 roku na świadczenia w zakresie 
podstawowej opieki zdrowotnej, przy obecnej liczbie placówek medycznych, będzie w pełni 
zabezpieczone. Jeśli chodzi o placówki specjalistyczne, występuje brak zwiększania się 
liczby podmiotów świadczących pomoc specjalistyczną co jest niekorzystne dla 
mieszkańców. Placówki te funkcjonują dobrze. Są czynne także w godzinach 
popołudniowych, jednak pewnym problemem może być czas oczekiwania. Niestety                    
w związku z kłopotami ze środkami finansowymi na służbę zdrowia w Powiecie 
Wągrowieckim trudno oczekiwać w tym zakresie istotnych zmian.           
Przewodnicząca Komisji I.Wojewódzka – Kucz poinformowała, że mieszkańcy żalą się na 
brak dyżurów stomatologów. Po ustaleniu dyżurów aptek trzeba by było zając się 
wprowadzeniem dyżurów stomatologów.  
B.Górna odpowiedziała, że kiedyś takie dyżury były (w godzinach 8.00 – 14.00), jednak gdy 
nastąpiła zmiana Kas Chorych na Narodowy Fundusz Zdrowia - dyżury te upadły. Nocne 
dyżury zależą od liczby mieszkańców – w naszym województwie takie dyżury ma tylko 
Poznań. Pani Kierownik zapewniła radnych, że pomimo tego wymogu wystosuje pismo do 
NFZ z zapytaniem o możliwość organizacji takich dyżurów w Wągrowcu.  
Na zakończenie tematu zabrał głos Marceli Marzyński, który porównał  funkcjonowanie 
służby zdrowia w Wielkiej Brytanii oraz w Polsce.  Wbrew pozorom oczekiwanie na usługi 
podstawowe i specjalistyczne w Anglii jest dłuższe niż w Polsce. Pomimo tego 
społeczeństwo angielskie jest mniej niezadowolone niż polskie. M.Marzyński stwierdził, że 
prawdopodobnie system naszej medycyny specjalistycznej jest „zatkany” poprzez system 
rentowy przyjęty w naszym kraju (specjaliści są zajęci orzekaniem oraz długotrwałym 
leczeniem rencistów – często osób, którym renta się nie należy).  
 B.Górna opuściła obrady o godzinie 16.50. 
 

• Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2007 RPW z dnia 31 stycznia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego za 2007 rok.  

 
Temat dotyczący wprowadzenia zmian do budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2007 rok 
omówiła Danuta Królczyk – Skarbnik Powiatu. Zmiany te dotyczyły głównie: 
ü budowy chodników przy  drogach powiatowych; 
ü administracji publicznej; 
ü podwyżek dla nauczycieli; 
ü dotacji udzielonych z budżetu powiatu; 
ü wydatków wprowadzonych w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. 

Radni nie wnosili żadnych uwag do powyższych zmian do budżetu na 2007 rok.  
 

• Uchwała RPW w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie z drogi i 
parkowanie pojazdów.  

 
Starosta M.Piechocki przedstawił projekt uchwały. Stwierdził, że analizowano 4 spełniające 
wymogi techniczne firmy działające w tej branży. Określone zostały stawki opłat za te 
usługi. Radni nie wnosili zastrzeżeń.   
 
Za zgodą przewodniczącej Komisji o godzinie 17.35,  obrady opuszcza sekretarz komisji 
Sławomir Maciaszek. Dalej protokołuje przewodnicząca Komisji.  
 

• Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr XVII/76/2004 RPW z dnia 30 marca 
2004 roku w sprawie ustalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 
Wągrowieckiego na lata 2004 – 2009.  
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Starosta M.Piechocki przedstawił projekt uchwały. Wskazał, że zmiany dotyczą 
wprowadzenia zadań związanych z budową chodników przy drogach powiatowych oraz 
przebudową drogi 1,7 km w Wapnie. Radni nie wnosili zastrzeżeń.   
 
3. Podsumowanie pracy Komisji za I kwartał 2007 r. 

Podsumowania pracy komisji za I kwarta ł 2007 dokonała przewodnicząca I.Wojewódzka-
Kucz.  
 
4. Zakończenie posiedzenia Komisji  

Posiedzenie zakończyło się o godzinie 17.45.   
 
 
 
 
 
5. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
5.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
5.2 Opinie 
Nie odnotowano. 

 
5.3 Stanowiska 
Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy nie wnosi uwag do sprawozdania 
z przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wągrowieckiego za 2006 rok.   
  
5.4  Wnioski 
Nie odnotowano. 
 
 
 

 

 
            Protokołował:                              Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


